

生命河靈糧堂非洲地區分堂介紹與代禱

多哥 (共 19 間分堂)

多哥生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Togo

National Director: Rev. Clement MO-SARCKHOH

加入成為分堂：2001 年 2 月

地點 Location：Lome, Togo (and all over Togo)

簡要介紹: 06/18/2020

生命河於 1999 年開始支持萬國逐家佈道團(EHC)在非洲多哥的福音事工，當劉彤牧師於 2000 年 6 月到多哥拜訪 EHC 同工時，在當地 EHC 同工的安排下，在多哥一個牧者的特會分享信息。劉牧師與眾牧者同工分享了生命河靈糧堂的異象與使命，很多當地的牧者很受感動，也希望能加入生命河的大家庭。因此，我們於同年開始了愛渥太康奇的分堂，並於 2001 年成立了位在首都羅曼的吉喬耐及赫斯然那渥分堂。神也賜給我們非常忠心的一批當地的牧者及同工，目前多哥分堂的主任為 Clement 牧師，多哥的眾同工在他的帶領下已在多哥拓植了 19 間分堂。因著教會的壯大，也帶動了全地轉化的實踐，多哥西非兒童之家於 2012 年成立，至今已收容了超過五十位孤兒。2014 年又成立了職業訓練學校 (ACTS · <http://www.actsafrica.net/>)，致力於為西部非洲青年人提供職業技能培訓和健康成長輔導，幫助他們實現就業和經濟獨立。2020 年 2 月更成立了生命河診所，這是生命河在醫療宣教的里程碑。20 年來生命河在多哥的植堂深耕，現在得以透過不同的文化山頭的連結，來將宣教事工升等及突破，進入教育、職訓、醫療等事工。願神祝福使用多哥生命河靈糧堂成為跨文化宣教的器皿，繼續擴張神的帳幕，使神國福音廣傳，在多哥帶來人生命的改變，經歷神的愛與豐盛的恩典！

ROLCC began supporting the Gospel Ministries of Every Home for Christ (EHC) in Togo, Africa, in 1999. When Rev. Liu Tong was visiting Togo in June of 2000 to work with EHC, the local EHC made arrangement for Rev. Liu to speak at the conference. After sharing the vision and mission of ROLCC with his fellow workers and pastors, many local pastors were greatly moved and hoped to join the family of

ROLCC. Therefore, ROLCC started the church division of Awoutekondji in the same year and followed by Djidjole and Hedzranwoe branch offices in the capital Lome in 2001.

God also gives us a team of faithful servants which is led by pastor Clement (who serves as the national director of ROLCC Togo churches). So far, under the leadership of pastor Clement, ROLCC has planted 19 branch churches throughout Togo. With the vision and influence of the established church, the local ministries also flourished. In 2012 the River of Life Home for Children was born, hosting nearly 50 orphans. Also established is Africa Career Training School (ACTS, <http://www.actsafrica.net/>) in 2014, committed to providing vocational skills training and healthy growth counseling for young people in West Africa to help them achieve employment and economic independence. And in February 2020 River of Life Clinic was established, this is a milestone of ROLCC's medical mission. After 20 years of deep cultivation in the church planting of ROLCC in Togo, it is now possible to upgrade and breakthrough the connection of different cultural hills in mission ministry, and enter education, vocational training, medical and other ministry. May God bless the use of ROLCC Togo to become a cross-cultural missionary vessel, continue to expand the tabernacle of God, spread the gospel of the Kingdom of God, and bring about changes in human life in Togo, to receive God' s abundant love and grace!

代禱事項：08/25/2020

1. 請為多哥教會的成長祈禱，求神賜下智慧和力量，保守他們在屬靈上持續成長、信心被堅固。也為各教會的成人事工代求，使大家願意參與，在屬靈生命及服事上都能不斷長進，為神的榮耀做準備。
2. 很多教會的年輕人找不到工作，求神為他們預備工作機會。也為各分堂內經濟困難的肢體代求，求神供應他們的需要，救他們脫離貧窮的光景。也為多哥的經濟能蓬勃發展代求。

3. 並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守國家的安定和百姓健康平安，求神祝福他們為處境困難的人們提供食物的活動，供應他們一切所需，並賜福他們的一切服事能見證神的慈愛，彰顯神的榮耀。

貝南 (共 22 間分堂)

貝南生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Benin

National Director: Rev. Corneille Bokovi

成立 Started : 2001 年 10 月

地點 Location : Cotonou, Benin (and all over Benin)

簡要介紹: 06/29/2020

位於非洲說法語的貝南是巫毒偶像的發源地，也是全世界敬拜巫毒、偶像最嚴重的國家之一。Rev. Bokovi Corneille 原為多哥愛渥太康奇生命河靈糧堂的牧師，他於 2001 年 6 月被差派到貝南 (Benin) ，為宣教和植堂作先行的探子，Corneille 牧師透過禁食及禱告行進，同年 10 月決定在貝南最大且人口最多的卡金奧市(Cotonou)建立分堂。Corneille 牧師對傳福音有很大的負擔，初期的拓展非常艱難，他們花了 5 年才在多哥波 (Dogbo) 建立了第二間分堂。之後神賜下突破及恩典，他們帶領同工積極向其他地區傳福音及拓植新的聚會地點，至今已在全國建立 22 間分堂。他們仍繼續努力，期望將福音的信息帶給全貝南的百姓，帶領更多人歸向基督。2009 年並差派牧者赴布吉納法索成立分堂，2018 年又差派牧者赴尼日成立分堂，將福音廣傳鄰邦，希望帶領更多人認識真神。

Located in French-Speaking Africa, Benin is the birthplace of voodoo idol worship and one of the most severely voodoo worshipping countries, with 70% of the population still trapped among voodoo influence. Rev. Bokovi Cornellie, originally from our daughter church ROLCC in Awoutekondji, Togo, and his wife were sent to Benin as missionary and church planting surveyors in June of 2001. Through many months of prayers and fasting, they finally established a church in Cotonou, Benin in October.

Rev. Bokovi Cornellie has a great burden for evangelism, and in the past few years has planted other churches, but the initial expansion was very difficult, after 5 years of hard work, the first branch church was established in Dogbo. Then with God provided breakthroughs and grace, they led coworkers to actively spread the gospel to other regions and planted new meeting places, today there are 21 branch churches planted in different cities of Benin. They continue their efforts to bring the message of the gospel to the people of Benin and lead more people to Christ.

They also sent pastors to Burkina Faso in 2009 and again sent pastors to Niger in 2018 to start more churches, so that the gospel can actively and widely spread to people in nearby countries, and lead more people to know the one true God.

代禱事項：09/14/2020

1. 目前很多的分堂都沒有堅固的會堂建築，他們只能在租借的地方蓋聚會的草棚，不穩固，且常因地主的要求或其他的原因（例如淹水）而失去聚會的場地，請為他們建堂的需要（需要先取得土地再蓋堂）代禱。
2. 很多的會眾仍處在貧窮的生活中，求神賜福貝南全國的經濟發展，並賜下突破的策略，使他們的生活獲得改善。
3. 假先知常使用邪術及巫術的作為來迷惑信徒，使很多的基督徒被蒙蔽，請為此代禱，求神捆綁惡者的作為，並在教會中賜下分辨諸靈的恩賜與智慧。
4. 與萬國逐家佈道團搭配，訓練教會與牧師如何培育宣教禾場的工人。
5. 感謝神貝南有個基督徒的總統，為政府祝福禱告，也求神教導國民成為好公民。
6. 並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安，特別為教會中的寡婦、老年人、孤兒和窮人祈禱，求神供應他們一切所需。
7. ROLCC Dogbo 分堂的 BALLOU ANTOINE 牧師, John Sewanou 牧師及師母在疫情中受感染，求神醫治他們。
8. 為他們在北部穆斯林村莊的佈道活動祈禱。
9. 為在 DAVI SOGO 開拓的新分堂感謝主，求主的同在大大彰顯。
10. 為目前 Cotonou 的建堂工程順利進行感謝神，求主繼續保守。

迦納 (共 14 間分堂)

迦納生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Ghana

National Director: Rev. Texford Aryee-Tagoe

加入成為分堂：2004 年 3 月

地點 Location：Accra, Ghana (and other cities)

簡要介紹: 06/29/2020

加納原是英屬殖民地，獨立後日益繁榮的經濟和民主政治體系使其成為西非的區域大國，加納約有三千萬人，涵蓋各種種族，語言和宗教團體，基督教徒佔人口的百分之七十。在加入生命河的大家庭之前，現今迦納生命河靈糧堂的主任牧師 Rev. Texford 已於 2003 年拜訪灣區時，來到生命河參加主日崇拜，並認同生命河靈糧堂的異象與使命。生命河於 2004 年初差派了一個短宣隊到迦納拜訪 Rev. Texford 和他的教會，親自見證這個教會是一個充滿愛的教會，雖然當時他們沒有自己的教會建築，物質上也有很多需要，但是牧者和同工及會友卻同心建造，興旺福音。生命河於 2004 年 3 月正式接納 Rev. Texford 的教會成為分堂。目前他們在首都 Accra 及周邊地區，共拓植了 14 間分堂，並成立了學校，積極傳揚耶穌基督的福音給非洲迦納的未識之民，也藉著工人的訓練及會友的見證來擴展教會，他們的異象是到東非莫桑比克建立分堂，將福音廣傳鄰邦。

Ghana was originally a British colony. After independence, the increasingly prosperous economic and democratic political system made it a regional power in West Africa. There are about 30 million people in Ghana, covering various ethnic, linguistic and religious groups. Christians account for 70% of the population. In 2003, before joining ROLCC family, Rev. Texford, now the senior pastor of ROLCC in Ghana, was visiting the Bay Area and came to ROLCC to attend the Sunday sermon. Afterward, ROLCC sent a short-term mission team to Ghana to visit Rev. Texford and his church in early 2004. They witnessed this church as a church full of love,

although they did not have their own church building at that time, and they lacked many material needs, however the congregation, including the pastor, coworkers and fellows together built their church and spread the gospel.

Therefore, in March 2004, ROLCC officially accepted Rev. Texford' s church as a daughter church. Currently, including the main worship place in the capital, Accra, they planted 14 branches throughout Ghana, and established schools for people in need. They actively spread the gospel of Jesus Christ to unidentified people in Ghana, Africa, and through the training of workers and the testimonies of congregation, they have extended the gospel and the church, their vision was to establish a branch church in Mozambique, East Africa, to spread the gospel to neighbors.

代禱事項：09/16/2020

1. 在生命河母堂的支助下，他們在 Accra 買到一塊地點良好的土地，緊鄰一個購物商場，但是位在淹水區。而旁邊的購物商場至今拖延不填土整地，使迦納分堂無法使用該塊土地，請代禱求神除去一切的攔阻，使他們能順利使用該塊土地，早日建堂。
2. 目前在首都 Accra 的各個分堂都沒有自己的會堂，而是租場地聚會，不但要面臨租金上漲，而且常因房東賣房或其他因素被迫搬遷，造成聚會上很大的難處。求神為各分堂預備新的場地。
3. 求主賜弟兄姊妹勇敢的心，放膽傳福音。
4. 感謝神垂聽禱告，已差派 Edward 牧師到東非莫三比克植堂，求主與 Edward 牧師同在，傳福音大有能力。
5. 並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安，特別為教會中的寡婦、老年人、孤兒和窮人祈禱，求神供應他們一切所需。
6. 求主賜智慧，讓醫學界早日研發出控制新冠肺炎的解答。求主保守醫治被 COVID-19 感染的弟兄姊妹，早日康復。

奈及利亞 (共 8 間分堂)

奈及利亞生命河靈糧堂 Pentecostal Life Gospel Mission Church

National Director: Rev. Steve Martins

加入成為分堂：2004 年 5 月

地點 Location：Abia , Nigeria (and other cities)

簡要介紹: 06/30/2020

奈及利亞是一個多民族國家，居住著 250 多個族裔，其中 500 多種不同的語言都可以認同多種文化，也是非洲人口最多的國家，人口數排名全球第七，是一個宗教多元化的社會，基督教和伊斯蘭教是公認的最廣泛的宗教。「生命河」於 2004 年 5 月正式接受奈及利亞生命福音堂(Pentecostal Life Gospel Mission Church)為分堂。此分堂位於奈及利亞較偏遠的 Abia 省 Aba 市，該省歷史上的多任首長均是回教徒，因此很多的政策都傾向抵制或迫害基督徒。然而當地人民生活環境及生活品質都極為艱苦，治安也極差，並且有很多的家庭都在失業中。這個地方對福音和轉化有極大的需求，求神為他們開路。多年來，在 Pastor Martins 的帶領下，「生命河」目前已在奈及利亞境內建立了 8 間分堂，並有多處固定的聚會地點，同時 Pastor Neokike 和 Pastor Nwaogu 也有異象，積極推動在內陸福音尚未到達的地區建立兩個新堂。願神加添他們力量，使神國福音廣傳，在奈及利亞帶來人生命的改變。

Nigeria is a multi-ethnic country inhabited by more than 250 ethnic groups, of which more than 500 different languages can be recognized in multiple cultures. It is also the most populous country in Africa, with the seventh largest population in the world. It is a religiously diverse society, Christian and Islam is the most widely recognized religion. Pentecostal Life Gospel Mission Church was officially accepted by ROLCC as a daughter church in May 2004. This branch is in Aba, Abia, the more

remote part of Nigeria. Many of the province's historic heads of state are Muslims, and many policies tend to resist or persecute Christians. And the local people's living environment and quality of life are extremely difficult, law and order are also very poor, and many families are unemployed. There is a tremendous need for the gospel and transformation in this place, asking God to open the way for them. Over the years, under the leadership of Pastor Martins, ROLCC has established a total of 8 branch churches in Nigeria and has several regular meeting locations. In the meantime, both pastor Neokike and pastor Nwaogu have vision and actively promote the establishment of two new churches in areas where the Gospel has not yet reached. May God strengthen them and may the power of the gospel bring about a change of life in Nigeria.

代禱事項：02/18/2020

1. 請持續為奈及利亞禱告，求神賜下福音的火和收莊稼的工人，使主耶穌的名能夠遍傳奈及利亞，使人都歸向祂。並請為奈及利亞生命河靈糧堂的建堂需要代禱，求神賜下合適的場所與所需的一切經費。
2. 由於教會沒有專屬的聚會場所，他們的敬拜團隊迫切的需要輕便搬移的樂器，同時偏遠地區也缺乏教會事工所需的器材，請繼續為他們一切所需代禱，求神供給並祝福他們教會。

喀麥隆 (一間分堂)

喀麥隆雅溫得生命河靈糧堂 River of Life Christian Church, Cameroon

National Director: Rev. Okie Rose Ebong AMAH (Rev. Rose Amah)

成立 Started : 2000 年

加入成為分堂 : 2005 年 4 月

地點 Location : Yaounde, Cameroon

簡要介紹: 06/30/2020

喀麥隆位於中非，西南部濱臨大西洋幾內亞灣，此地曾經是法國和英國的殖民地，是種族最複雜的非洲國家，國內有超過 500 個種族群體 280 種語言，其中 44 個族群至今仍很難傳入福音，他們大多地處偏遠落後地區，又因使用不同的語言，使對這些族群的福音工作難上加難。位於喀麥隆的雅溫得市基督教會成立於 2000 年，2004 年劉牧師拜訪多哥時認識了該堂主任牧師 Rev. Rose Amah。2005 年 4 月他們正式加入生命河的大家庭成為喀麥隆第一間生命河靈糧堂分堂。Pastor Rose 及其家人、兄弟姐妹都是極有宣教負擔的傳道人，自 2006 年至今陸續在喀麥隆的各鄉鎮拓植了 12 間分堂，他們擁有深得恩賜的兒童詩班，更派遣宣教士們往各地宣揚神國的福音，位於繆若卡的分堂更設有孤兒院、醫療診所等慈惠機構服事當地的社區。Pastor Rose 患有糖尿病，於 2018 年 2 月份忽然中風病倒，Pastor Rose 選擇到芝加哥復健，讓住附近的妹妹就近照顧，牧養教會的重任交給女兒 Ida，再加上 2016 年開始的內戰，教會受到極大的衝擊，好幾間開拓的教會被迫關閉，目前剩下雅溫得一間教會。Pastor Rose 於 2019 年 4 月返回雅溫得，開始回到教會服事。感謝主，她的說話能力完全恢復，但是右手無法活動，求主醫治 Pastor Rose，讓她能完全的恢復。也求主興起更多的領袖及同工，擔負起教會各樣的服事，同時繼續使用這個教會，成為神大能的見證人與祝福的管道。

Cameroon is in Central Africa, with the southwest coast of the Atlantic Gulf of Guinea. This place was once a colony of France and Britain. It is the most complex ethnic African country. There are more than 500 ethnic groups in the country and 280 languages, of which 44 ethnic groups are still difficult to spread. Most of them are in remote and backward areas to join the gospel, and because they use different languages, it makes the gospel work of these ethnic groups more difficult. The Christian Church in Yaoundé Cameroon was established in 2000. Rev. Liu Tong met Rev. Rose Amah when he was visiting Togo in 2004. With the same vision, Rev. Rose Amah and her church officially joined the family of ROLCC in April of 2005 and became the first daughter Church of ROLCC in Cameroon.

Pastor Rose Amah and her family, brothers and sisters are all ministers with great missionary responsibilities. Since 2006, they have planted twelve branch churches in different township around Cameroon. They have a well-gifted children's choir, and they dispatched missionaries to spread the Gospel of the kingdom of God as well. The branch office in Mujaukar also established local charities such as orphanage and medical clinics serving local communities.

In February 2018, Pastor Rose Amah suffered a stroke caused by her chronicle diabetes. Pastor Tong initially arranged for her to receive treatment and rehab in Taiwan, Chia-Yi Christian Hospital. Later she opted to go to Chicago to be near to her sister for treatment. The responsibility of shepherding the churches fall on her daughter Ida, compounding with the civil war that broke out in 2016, several branch churches were severely impacted and forced to be closed. Currently there is only one church remained in Cameroon.

Praise our Lord, pastor Rose has recovered her speech and has returned to Cameroon in April of 2019. Pray for the complete healing of Pastor Rose that all who suffered with her can be comforted. May the Lord raise up more leaders and

co-workers, to take on all the ministry of the churches, and to continue using this church in Cameroon to be a witness of God's power and a channel of blessings.

代禱事項：02/18/2020

1. 求主興起教會領袖，在神面前作一個經得起考驗、無愧的工人，按着正意講解真理的話。
2. 求主醫治 Pastor Rose 引導她，讓她完全的恢復，使她和與她一同哀傷的人都得安慰。
3. 求主平息國內的戰火，將公義公平根植在國家的領導，讓和平法治在社會中運行。

布吉納法索 (一間分堂)

布吉納法索生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Burkina Faso

成立 Started : 2009 年 5 月

地點 Location : Ouagadougou, Burkina Faso

主任牧師 Senior Pastor : Rev. KOLE Mathieu

簡要介紹: 02/18/2020

布吉納法索(Burkina Faso)是西非的內陸國家，位於撒哈拉沙漠的南緣，曾是法國殖民地。布吉納法索在歷史上是西非的文明古國，如今卻是世界上識字率最低的國家。貝南生命河靈糧堂的主任牧師 - Corneille 牧師是一位熱心傳福音的牧者和宣教士，他希望將福音傳遍非洲說法語的國家。他與同工們齊心努力，要將福音的信息帶給鄰邦布吉納法索的百姓。經過 Corneille 牧師和團隊一年的努力，2009 年四月，他和同工從貝南前往布吉納法索的首都瓦加杜古(Ouagadougou)，五月份的第一個主日開始聚會，新的分堂正式成立，成為生命河在布吉納法索的第一間分堂。布吉納法索的教會面對著向回教徒傳福音的困難，及原本的回教徒信主後在家人和外界壓迫下要能持守信心的困難。在這開拓福音禾場的重重困難中，靠着神的恩典，該堂日見成長，請繼續為布吉納法索分堂的人數和靈命成長代禱。

Burkina Faso is a landlocked country in West Africa, located on the southern edge of the Sahara Desert, was a French colony. It is historically an ancient civilization in West Africa, yet today it has the lowest literacy rate in the world.

Rev. Corneille of ROLCC in Benin is a pastor and missionary devoting himself to evangelism, and he hopes to spread the gospel to all French-speaking countries in Africa. To begin with, he and his coworkers wanted to bring the gospel message to the neighboring country, Burkina Faso. After a year of hard work, in April 2009 he

took his coworkers from Benin to Ouagadougou, the capital of Burkina Faso, and held the first Sunday worship in May of 2009, and the new church was formally established as first branch of ROLCC in Burkina Faso.

They face not only the difficulty of evangelizing Muslims, but also the difficulty of the converted Muslims holding on the faith after being oppressed by family members and outsiders. However, amidst the difficulties in opening the gospel field, by God's Grace, the church is growing day by day. Please continue to pray for the church to grow in numbers and for their spiritual growth.

代禱事項：04/29/2020

1. 求主用那托住萬有的手，來托住布吉納法索的教會，差派天使天軍保護在回教徒中傳福音者的腳踪。
2. 青少年特會中有多位回教徒接受耶穌，求主聖靈親自引導，讓教會在傳福音的事上越來越看見果效。
3. 教會的場地需要修造圍牆保安，孤兒院新購土地也計劃擴建，求主成就一切所需。

塞內加爾(共 3 間分堂)

塞內加爾生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Senegal

成立 Started : 2012 年 6 月

地點 Location : Dakar, Senegal

主任牧師 Senior Pastor : Rev. Matthias Gbegou

簡要介紹: 06/30/2020

生命河靈糧堂在塞內加爾的第一間分堂建立於 2012 年 6 月，位於塞內加爾首都達喀爾市 (Dakar)，負責該堂的 Matthias 牧師原是多哥生命河的青少年事工牧者，2012 年初多哥生命河差派他往塞內加爾行進禱告，並對當地作一瞭解，在神的感動下，決定在此成立分堂為傳福音的基地。塞內加爾國位於非洲大陸的最西端，在 11 世紀伊斯蘭教第一次傳入該地區，1864 年成為法國殖民地，1960 年 6 月 20 日才完全獨立，經濟以農業、漁業、礦業、工業為主，工業化程度較其他西非國家高，已為世界經濟增長最快的國家之一，現今 95% 的塞內加爾人是回教徒。Matthias 牧師與少數同工們努力將福音的信息帶給當地的百姓，面對著向回教徒傳福音時受到的逼迫，以及信主後的回教徒在家人和外界壓迫下持守信心的困難，他們改信基督教後多被趕出家門，教會和牧師的家成為他們唯一的避難之處，也成為他們物質及心靈的依靠，可以想像到身為新移民的 Matthias 牧師的一家負擔之大。靠着神的恩典，在短短的一、二年內該堂已在不同的地點成立了多個小組，仍在不斷的成長之中，Matthias 牧師也計劃到甘比亞建立分堂。求神的帶領和恩典，繼續擴張他們的境界，除去一切的攔阻，使塞內加爾及全地都得聽福音。

ROLCC' s first branch in Senegal was established in June 2012, located in Senegalese capital city of Dakar. Pastor Matthias, formerly responsible for the youth ministry of the ROLCC in Togo, who was sent by ROLCC Togo to pray in Senegal in early 2012. Under the inspiration of God, he decided to set up a branch

church as a base for evangelism. Senegalese State is located on the westernmost part of the African continent, first introduced to Islam in the 11th century and became a French colony in 1864. Senegalese nationality was completely independent on 20 June 1960. Senegal's economy is dominated by agriculture, fisheries, mining, and industry. Its industrialization is higher than that of other West African countries and is now one of the countries with the fastest economic growth in the world. Today, 95% of Senegal nationals are Muslims. When spreading evangelize to Muslims, they often faced persecution and many difficulties. Many Muslims, after they were converted to Christianity, encountered difficulties in confronting their families and the society, and were often driven out of their homes, so the church and pastor's home become their only refuge, and their material and spiritual support. There is great pressure and burden on Pastor Matthias and their families who are new immigrants to the country themselves. However, through the grace of God, in a short span of one to two years the church has set up several groups in different locations and is still growing. Pastor Matthias also plans to plant a church in Gambia. May God's leadership and grace continue to expand their realm, remove all obstacles and keep the Gospel heard in all parts of Senegal and beyond.

代禱事項：04/28/2020

1. 感謝主塞內加爾教會發展迅速，計劃在全國每個地區（régions）都建立一個分堂，求主聖靈親自引導。
2. Pastor Matthias 也計劃要往南邊甘比亞建立教會，求主一同前往。
3. 求主供應各樣的需要，讓教會在人力、財力、教導上都得到充足的供應。
4. 求神保守教會信息能繼續在 Facebook 上直播，在 YouTube 頻道（* Fleuve de VieSénégalTV）同步播出，並且在 WhatsApp 小組中發送晨禱。教會現有 100 多名成員，分為 10 個小組。每個小組長都在 WhatsApp 中組織小型活動，以幫助每天與成員保持聯繫。求神賜福他們的一切服事能見證神的慈愛，彰顯神的榮耀。

5. 一些教會成員在這個困難的時刻提供了金錢和食物，以幫助有需要的家庭，求神供應他們一切所需。

南非（一間分堂）

南非約翰尼斯堡生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Johannesburg,

South Africa

成立 Started：2013 年 9 月

地點 Location：Johannesburg, South Africa

主任牧師 Senior Pastor：Rev. Reuben Tawiah Adamafio Tagoe

簡要介紹: 02/18/2020

2013 年才成立的南非約翰尼斯堡生命河靈糧堂是生命河在南非的第一間分堂，由迦納的牧者 Rev. Reuben Tagoe 前往開拓建立的。南非地處非洲的最南端，是非洲最發達的國家之一。南非民族和人種十分多元化，雖然經過改革，但種族間仍有隔閡。當地貧富懸殊、貪污和持續的高犯罪率都影響經濟發展。此外，愛滋病也是極大的社會問題。南非約翰尼斯堡生命河靈糧堂，雖然成立不久，但在 Tagoe 牧師與同工的配搭下，事工不斷開展，目前他們也積極投入青少年及婦女事工，輔導與帶領貧窮及家庭破碎的青少年，讓他們得到主愛的激勵，並以「建立一個健康的家庭」為目標，幫助姐妹們學習處理生活、醫藥衛生及人際關係等實際問題，將神對家庭的祝福帶給這個地區。願他們在神的心意和帶領下，使福音的種子成長茁壯，帶領更多的人來認識主耶穌基督和祂的救恩。

River of Life Christian Church in Johannesburg, South Africa, which started in 2013, is the first branch of ROLCC in South Africa. It was established by Rev. Reuben Tagoe, pastor of Ghana.

South Africa is in the southernmost tip of Africa and is one of the most developed countries in Africa. South Africa's ethnicity and ethnic background are very diverse. Despite the reforms, there are still barriers between ethnic groups. The disparity between the rich and the poor, corruption and the persistently high crime rate all

affect economic development. In addition, AIDS is also a great social problem. Although River of Life Christian Church in Johannesburg was established just a few years ago, but under the direction and coordination of Pastor Tagoe and coworkers the ministry continues to flourish. They are actively involved in youth and women's ministries, mentoring and leading teens of poor and broken families, let them be inspired by the Lord's love. And with the goal of "building a healthy family", their ministry is helping sisters learn to deal with practical issues such as life, medicine, health, and interpersonal relationships, and bring God's blessing to the family to this region. May they, under God's will and guidance, make the seeds of the gospel grow stronger and lead more people to know the Lord Jesus Christ and His salvation.

代禱事項：04/28/2020

1. 為教會弟兄姐妹能穩定的聚會，並他們屬靈生命的成長茁壯代禱。
2. 請為教會各項事工的推動及實行代禱。特別是家庭、青少年和兒童事工，能醫治破碎的家庭，並造就出一批火熱愛主的家庭及年輕人。
3. 請為教會中經濟上有困難的家庭代禱，很多會友無法找到全職及穩定長期的工作。求神為他們開路，並供應他們一切的需要。
4. 並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安，他們的WhatsApp小組有50多名成員，每天保持聯繫，互相鼓勵和互相勸告，求神加添他們力量與信心。

幾內亞比紹 (10 間分堂)

幾內亞比紹生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Guinea-Bissau

加入 Joined: 2014 年 8 月

地點 Location : Quinhamel, Guinea-Bissau

主任牧師 Senior Pastor : Pastor Antonio Ofole Gomes

簡要介紹: 02/18/2020

幾內亞比紹位於西非，它北部接壤塞內加爾，南部和東部與幾內亞相連，西部是大西洋，人口約 160 萬，首都是比紹 (Bissau)，為了與幾內亞有別，將首都比紹加在國名裡。1974 年從葡萄牙獨立，人民有 14% 的人口會講葡萄牙語，44% 的人講葡萄牙為基礎的克里奧爾語 (Crioulo)，其餘為當地土著語言，幾內亞比紹曾被稱為奴隸海岸，因為它在十六、七世紀時是非洲奴隸出口到歐洲及西半球的主要地，曾是全球十大貧窮的國家之一。在 IMF 和世界銀行支持下，幾內亞比紹先後實行了多項經濟改革措施，經過多年努力，幾內亞比紹經濟有所改善，預算赤字減少，商品較以前豐富，經濟正在走出低谷，但物價指數也逐年增高。當地的生命河教會，在該國已成立多年，經塞內加爾生命河靈糧堂牧者介紹給劉彤牧師，於 2014 年八月決定加入生命河的大家庭，成為生命河在幾內亞比紹的第一間分堂。目前他們有 10 間分堂散布於各區，求神興起他們，使用他們成為該國傳福音及祝福的管道。

Guinea-Bissau is in West Africa, bordering Senegal on the north, Guinea on the south and east, and the Atlantic on the west. The population is about 1.6 million.

In order to be distinguished from Guinea, the capital name, Bissau, was added to the country name. Independent from Portugal in 1974, 14% of the population speaks Portuguese, 44% speak Portuguese-based Crioulo language, and the rest are native Aboriginal languages. Guinea-Bissau was once referred to as the slave coast because during the 16th and the 17th centuries it was the place

predominantly exported African slaves to Europe and the Western Hemisphere. Once it was one of the ten poorest countries in the world. Under the auspices of the IMF and the World Bank, Guinea-Bissau has successively implemented several economic reform measures and Guinea-Bissau economy has improved gradually. Budget deficits are shrinking, commodities are richer than before, and the economy is coming out of the trough.

The local ROLLCC branch church, which has been established in the country for many years, was introduced to Rev. Liu by the pastor of the ROLCC in Senegal. In August 2014 they decided to join the Great Family of ROLCC and became ROLCC' s first daughter church in Guinea-Bissau. Currently they have 10 branches scattered in various districts. May God raise them up and use them as channels for evangelism and blessings in the country.

代禱事項：07/01/2020

1. 求主看顧主任牧師、師母的身體健康，服事主的喜樂是生命的泉源。
2. 願主的靈膏抹，好在每天生活中勇敢作見證，使作工的果效源源不斷。
3. 教堂因冠狀病毒的大流行暫時關閉，牧師和會眾有感動要建立臨時教堂，因而組織籌款活動，請代禱可以很快完成。
4. 請為幾內亞比紹冠狀病毒大流行的狀況祈禱。求主憐憫，速速控制疫情，讓他們可以早日回到教會裡聚會，敬拜上帝。
5. 請為他們的雨季祈禱，包括班迪姆教堂 (Bandim) 5 區，許多房屋遭到破壞。求上帝的憐憫與保守。

象牙海岸（共 2 間分堂）

象牙海岸生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Ivory Coast

加入 Joined: 2016 年 5 月

地點 Location: Abidjan, Ivory Coast

主任牧師 Senior Pastor: Rev. Franck Tsiya

簡要介紹: 02/18/2020

象牙海岸，又名科特迪瓦，是幾內亞灣沿岸的西非國家，歷史上曾經是法國殖民地；在上世紀七十年代，象牙海岸是西非經濟最繁榮的國家，隨後由於政府的腐敗、動亂和內戰導致經濟衰退。2014年，多哥生命河靈糧堂的主任牧師Clement牧師從神領受異象，開始了在象牙海岸植堂的計畫。2015年差派Franck牧師多次從多哥進入象牙海岸，在象牙海岸最大的城市Abidjan預備植堂的工作，並於同年開設了第一個聚會點。Franck牧師曾經在多哥萬國逐家佈道團服事，2001年回應神的呼召加入生命河靈糧堂大家庭，曾任貝南生命河靈糧堂助理牧師，其後從2004到2015的十多年間，一直服事於多哥生命河靈糧堂。從2015年進入象牙海岸後，Franck牧師致力於在傳福音和教導的事工，如今象牙海岸生命河靈糧堂已經有三個聚會點，每週有主日崇拜。他渴望在信仰和教導都十分混亂的大環境下傳遞神的福音和真理，願神的恩典，帶領他們建造榮耀、健壯、聖靈充滿、快速增長的教會。

Ivory Coast, also known as Côte d'Ivoire, is a West African country along the Gulf of Guinea, historically a French colony; Ivory Coast was the most prosperous country in West Africa in the 1970s. The subsequently economic recession was caused by government corruption, unrest and civil war. In 2014, Rev. Clement, the chief pastor of ROLCC in Togo, received a vision from God, and he started a church planting project in Ivory Coast. In 2015, Rev. Franck was sent from Togo to the Ivory Coast

several times to prepare for church planting in Abidjah, the largest city in Ivory Coast, and opened the first meeting point in the same year. Rev. Franck once served as a missionary at EHC in Togo. In 2001, he responded to God's call to join ROLCC as the assistant pastor of ROLCC Benin, and for more than a decade from 2004 to 2015 he has served the ROLCC in Togo. Since entering Ivory Coast in 2015, Rev. Franck has dedicated himself to ministry in evangelism and teaching, today ROLCC Ivory Coast has three meeting places, with Sunday worship every week. Rev. Franck longing to deliver the gospel and truth of God in a chaotic environment of faith and teaching. May the grace of God lead them to build a glorious, strong, holy Spirit-filled, fast-growing church.

代禱事項：09/30/2020

1. 求主成全建立一個靈裏剛強的教會，在生命中滿有力量與滿足，在生活環境中有信心與確據。
2. 求主親自呼召工人，教會能裝備服事所需，差派到福音的工廠。
3. 求主帶領福音朋友，到新植的分堂，讓得救的人每週增加，教會穩定成長。
4. 在這患難的日子裡，求主施恩憐憫，拯救祂的百姓，提昇祂的教會。
5. 求主在年底的總統選舉中掌權做王，在和平中選出合神心意的領袖，止住暴亂，讓國家百姓得享平安。

尼日（一間分堂）

尼日生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Niger

加入 Joined: 2018 年 2 月

地點 Location : Niamey, Niger

主任牧師 Senior Pastor : Pastor koffi Benoit AMEKPO

簡要介紹: 02/18/2020

生命河靈糧堂在尼日的分堂建立於 2018 年 2 月，位於尼日首都尼亞美 (Niamey)，負責該堂的 Benoit 牧師是貝南生命河靈糧堂主任 牧師 Pastor Corneille 差派的。尼日是位於西非的一個內陸國，土地百分之八十以上屬於撒哈拉沙漠，是全世界最貧窮的國家之一，人口 99% 信奉回教。貝南生命河靈糧堂主任 牧師 Pastor Corneille 對傳福音有很大的負擔，積極向其他地區拓植新的聚會地點，希望將福音廣傳鄰邦，於是差派 Pastor koffi Benoit Amekpo，於 2018 年 2 月在尼日首都尼亞美 (Niamey) 建立教會，定意要把福音帶到屬靈的荒地。目前聚會是在 Benoit 牧師的家裡，靠著主的恩典聚會人數每週增加，他們迫切需要尋找一個適合聚會的場所。但是在回教徒的社區，很難租借到場地，因此他們計畫購買一塊土地，建立一個屬於自己的教會。在回教社區傳福音不容易，他們在許多不同的社區以一對一的方式，尋求傳福音的機會，他們著重小組的發展，為教會建立紮實的根基。求神開啟屬靈的天空，破除惡者的轄治，從耶和華來的喜樂成為他們的力量，速速的成就教會的各樣需要。

River of Life Christian Church in Niger was established in February 2018 in the Capital City of Niamey. Its pastor koffi Benoit AMEKPO was send by Pastor Corneille of ROLCC Benin. Niger is a landlocked country in West Africa, over 80% of its land area lies in the Sahara Desert, and over 99% of its population is Muslim. Niger is one of the poorest countries in the world. Pastor Corneille, director of ROLCC Benin, has a heavy burden on evangelism and actively expands new meeting places in

other areas, he hope to spread the gospel to neighboring countries, so he sent Pastor koffi Benoit Amekpo to establish a church in Niamey, Niger, in February 2018, and determined to bring the gospel to the spiritual wasteland. The church meets in Pastor Benoit' s home for worship and the numbers having been increasing week by week, they desperately need a place for Sunday service. But it is difficult to lease a location to start a church in a Muslim community. Pastor Benoit is planning to buy a piece of land so they can build a church on their own land. Spreading gospel in Niger is difficult, experiences taught them the best way to evangelize is one-on-one. They have explored many areas of Niger to spread the good news. Their focus is to develop cell group so the church can stand on solid foundation. Please pray that God would open the spiritual atmosphere, break the forces of wickedness in the heavenly places. May the joy of the Lord become their strength and the needs of HIS church can be met without delay.

代禱事項：04/29/2020

1. 求主預備一塊土地，在合適的地點，友善的鄰居，建立一個喜樂平安的教會。
2. 求主自己成為教會的基石，建立融洽的小組，弟兄姐妹同被建造，成為 神藉着聖靈居住的所在。
3. 求主賜下剛強仁愛謹守的心，有靈巧的心思意念在回教徒中為基督做見證，帶領失喪的靈魂歸回耶穌。
4. 請為尼日生命河靈糧堂祝福禱告，求神以耶穌基督的愛和聖靈的同在充滿教會，讓弟兄姐妹更多經歷神的大能和得勝。
5. 在回教國家傳福音困難重重，請為 Benoit 牧師禱告，求神開路，盼望教會成為神祝福的器皿。
6. 求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康平安。教會建立 WhatsApp 小組，每天保持聯繫，每週五禁食祈禱，同時計劃在這疫情蔓延時期為有需要的人及孤兒提供食物，求神供應他們一切的需要，並加添他們力量與信心。

史瓦帝尼王國（一間分堂）

史瓦帝尼生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Eswatini

National Director: Dr. Richard Kwaku Boadu

加入 Joined: 2018 年 月

地點 Location: Manzini, Kingdom of Eswatini

簡要介紹: 02/18/2020

史瓦帝尼 (eSwatini) 生命河靈糧堂的成立，可以追溯是從波茲瓦納(Botswana)開始的。從 2017 年初就開始籌備，迦納生命河靈糧堂 Rev. Texford 差派 Pastor Richard 到波茲瓦納開始植堂的工作。但是申請成立教會的文件，遲遲沒有批准，雖然波茲瓦納將近 80%人口是基督徒，可是外國人申請成立教會，不容易被批准。因此 Pastor Richard 轉往史瓦帝尼開創教會，史瓦帝尼原名史瓦濟蘭 (Swaziland)，1968 年脫離英國獨立，2018 年更名為更具歷史意義的史瓦帝尼王國，作為慶祝獨立五十週年紀念。史瓦帝尼生命河靈糧堂，2018 年春天成立，隨即開始生命河校園事工。2018 年底又成立髮型與服飾訓練學校，培育青少年擁有一技之長。目前教會聚會人數約 50 人。史瓦帝尼教會的執照每年都要更新，教會在尋求能容納 150 人的聚會場地，也面臨往返接送的交通問題與需要，求神照他們心中所願的賞賜他們，並成就一切的籌算。

The establishment of River of Life Church in eSwatini can be traced back to Botswana. In the beginning of 2017 Pastor Texford, National Director of Ghana, sent Pastor Richard Kwaku Boadu to Botswana to form a daughter church. However, the application process was stalled for many months. Although nearly 80% of the population in Botswana is Christian, the permission to allow a foreign pastor to start a church is extremely difficult, especially a church with charismatic background. Therefore, Pastor Richard went to eSwatini to start a church. eSwatini

formally known as Swaziland was declared independent from England in 1968. In 2018, King Mswati III announced that the Kingdom of Swaziland had renamed itself the Kingdom of eSwatini to mark the 50th anniversary of Swazi independence. ROLCC in eSwatini was established in early 2018, and they also have a River of Life campus ministries. By the end of 2018 they have started a fashion and hair school for the youth. Currently they have around 50 church members. The church permit needs to renew every year, and they are seeking a meeting place that can accommodate 150 people, they also need a vehicle for their transportation needs. May God grant the desire of their heart and make all their plans succeed.

代禱事項：04/28/2020

1. 請為史瓦帝尼生命河靈糧堂祝福禱告，求神以耶穌基督的愛和聖靈的同在充滿教會，讓弟兄姐妹有合一的心，更多經歷神的大能和得勝，一同建造一個榮耀的教會。
2. 請為 Richard 牧師禱告，求神開路，照他們心中所願的供應他們一切的需要，也願教會成為神祝福當地人民的管道。
3. 求主大能運行，在校園的事工中斷開一切黑暗權勢，不是靠聰明，不是靠謀算，而是靠主的靈，贏得靈魂歸主。
4. 求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保守他們全體健康，他們建立 5 個小組，通過社交媒體保持著聯繫，求神賜下醫治和平安。

莫三比克（一間分堂）

莫三比克生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Mozambique

成立 Started：2019 年 6 月

地點 Location：Maputo, Mozambique

主任牧師 Senior Pastor：Rev. Edward Kwarko

簡要介紹: 10/04/2020

莫三比克位在東非南部，自 16 世紀初成為葡萄牙的殖民地，到 1975 年脫離葡萄牙獨立，官方語言是葡萄牙語。在獨立後國內一直內戰不斷，是聯合國宣布的低度開發國家與重債窮國。1992 年內戰結束，國家政治趨穩，經濟也開始發展迅速。生命河莫三比克分堂的 Edward 牧師出生於迦納，他於 1990 年信主，最初在迦納的教會服事，後來他前往象牙海岸，加入當地的教會服事，並且在該教會主領牧者的介紹下，進入當地聖經學校進修，於 2003 年畢業並被按立為牧師，擔任該教會的助理牧師 3 年，於 2006 年以宣教士的身份被差派到南非。同年他在南非建立了西乃山復興教會，後於 2009 年與傳道人妻子結婚，他的妻子是迦納生命河靈糧堂主任牧師 Texford 牧師妻子的表姐妹。Texford 牧師及師母將生命河的異象介紹給他，他們大受感動。隨後他及他的妻子於 2017 接連 3 年參加西非的生命河牧者聯禱會，認識了劉彤牧師。Edward 牧師於 2019 年開始進入莫三比克，並在首都 Maputo 建立了一個小組，在當地的社區進行了多次福音外展及挨家挨戶傳福音的事工，並期望開始門訓，培植同工。他們於 2020 年正式加入生命河，並被差派到莫三比克植堂。目前由於疫情的緣故，莫三比克關閉了邊界，並禁止外國人進入，教會及小組的實體聚會也被迫中斷，Edward 牧師一家目前住在南非，透過網路及社交平台牧養他們在莫國的信徒與同工。他們期待在疫情趨緩後能繼續開展在莫國的福音工作，並期待能在莫三比克儘速完成教會的註冊。

Mozambique is located in southern East Africa and became a Portuguese colony in the early 16th century. It was independent from Portugal in 1975. The official language is Portuguese. After independence, continuous civil war caused it to be declared as a low-developed and heavily indebted poor country by the United Nations. After the civil war ended in 1992, the country's politics became stable and the economy began to develop rapidly.

Pastor Edward, the pastor of ROLCC in Mozambique, was born in Ghana. He became a Christian in 1990 and served in the church in Ghana. He went to Ivory Coast later and served in the local church. Introduced by the pastor in Ivory Coast, he was admitted to the local Bible school for further studies and graduated in 2003. He was ordained and served in the church as the assistant pastor for 3 years. He was sent to South Africa as a missionary in 2006 and started the Sinai Revival Church in the same year. In 2009, He married to his wife who is also a preacher and a cousin of Pastor Texford's wife. Pastor Texford is the senior pastor of ROLCC in Ghana. Pastor Texford and his wife shared the vision of ROLCC with them and they were moved greatly. He and his wife participated in the ROLCC Shepherd's Prayer Meeting in West Africa in 2017 for three consecutive years and met Pastor Tong. Pastor Edward went to Mozambique in 2019 and established a team in the capital Maputo. He was able to conduct many gospel outreach and door-to-door evangelism ministries in local communities. He hopes to start discipleship and train co-workers. They formally joined ROLCC in 2020 and were sent to Mozambique to plant churches. At present, Mozambique has closed its borders and prohibited foreigners from entering due to the epidemic. The physical meetings of churches and groups have also been interrupted. Pastor Edward's family currently lives in South Africa and shepherds the believers and co-workers in Mozambique through the Internet and social platforms. They look forward to continuing their gospel work in Mozambique after the epidemic slows down and completing church registration in Mozambique as soon as possible.

代禱事項：10/04/2020

1. 因為新冠病毒肆虐，莫三比克與南非的邊境關閉，Edward 牧師一家無法進入莫三比克，請禱告莫國能早日重開邊境，使他們一家能回到莫國首都 Maputo，繼續傳福音與植堂的工作。
2. 他們已經開始了在莫三比克註冊教會的程序，求神開路，讓他們能早日取得教會的合法執照，讓教會的所有活動及事工，合法且不會受限。
3. 為莫三比克分堂的建立與成長代禱，求主賜下火熱愛主的心給當地的信徒，並賜福他們的各項事工。